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Bestyrelsens skriftlige beretning for 2017 
 
 
Erfaringer fra ’17 
 
2017 var Onsevig Digelags første ’rigtige’ år med egne indtægter og udgifter samt ikke mindst 
ansvaret for diget. 
Vi har skulle gøre os vores erfaringer m.h.t. vedligeholdelse (niveau og pris) samt drift i øvrigt. 
 
De foreløbige erfaringer i 2017 synes vi (bestyrelsen) selv er gode: 
  

 Vi har fået et godt samarbejde med Henrik Marcussen, Nakskov, der slår diget, og får 

tilrettet de få ting, der var at rette i vedligeholdelsen 

 Lukning af portene ved den sidste storm – Ingolf – forløb planmæssigt takket være Brd. 

Jørgensen & fruer 

 Den sidste udbedring af Engdiget forventes fuldført i 2018, hvorefter alle er klar til en 

75/100 års storm 

 En stenrække ved den ’indbydende’ opkørsel til dige D1 forhindrede parkering på diget 

under DM i Fladfisk 

 Økonomien holder 

 ’Nyt fra Bestyrelsen’ er blevet rost – specielt af de ’udenbysboende’ 

Ser vi længere frem, er det bestyrelsens opfattelse, at der p.gr.a. vejrgudernes ugunst er risiko for 
skader på digerne – specielt D1. Vi skal derfor sikre, at vi – i overensstemmelse med vedtægterne 
– har penge i katastrofefonden til udbedring af evt. mindre skader.  Herudover skal vi minde om, 
at vi jf. vedtægterne også skal fremtidssikre digerne. 
 

 
Vand inde fra? 
 
I den forbindelse skal nævnes, at man ved digebeskyttelse sædvanligvis tænker på vand ude fra. 
Men tænker man herudover på digevedligeholdelse, kan vand inde fra også udgøre en risiko 
for diget (udover det ude fra kommende vand).  
 
Det våde efterår og vinter har medført meget vand i Onsevig. Grøften bag D1 har afløb via en 
brønd, der også ’afvander’ hele Byskovvej fra den gamle købmandsbutik og op gennem skoven og 
ud af Onsevig.  
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Når der er pres herfra, lukkes afløbet til grøften (der ellers ville blive fyldt med vand fra 
Byskovvejen), dvs. grøften kan ikke få afløb for sit vand førend Byskovvejen er kommet af med sit 
vand.  
 
Det betyder alt sammen, at der i kortere perioder har stået meget vand i grøften. Her er 
bestyrelsen ved at undersøge, om opretholdelse af det gamle pumpesystem ved algebassinerne 
kan bruges til evt. at pumpe vand ud. 
 
 

Generalforsamling 17’s ønsker 
 
Generalforsamlingen i 2017 opfordrede til, at bestyrelsen undersøgte følgende:  

 Forsikring: Kan diget forsikres   

 Forrentning: Kan pengene i katastrofefonden forrentes bedre. 
 

M.h.t. forsikring har bestyrelsen i ’Nyt fra Bestyrelsen’ nr. 3 givet et svar, hvortil der henvises (se 
hjemmesiden under dokumentation). Supplerende kan vi tilføje, at Folketinget har vedtaget en 
ny lov, der giver boligejere bedre vilkår, hvis deres hus eller indbo bliver skadet på grund af 
stormflod eller oversvømmelse fra vandløb og søer. 
 
De nye regler betyder bl.a., at man nu kan få erstattet skader på løsøre i kælder eller opbevarings-
container. Herudover betyder den nye lov, at selvrisikoen låses fast til 5%. 
 
Vedr. forrentning må det konstateres, at vores katastrofefond endnu har en så beskeden 
størrelse, at ingen bank rigtig vil tale om forrentning med os. Vi skal op omkring de 200.000 kr. 
som minimum før det rigtigt bliver interessant. Ifølge bestyrelsens budgetforslag er vi fremme 
mod 2020/21 før det bliver realistisk at tale om forrentning af katastrofefondens midler. 
 

 
Valg til bestyrelsen 
 
På den stiftende generalforsamling i 2016 var der enighed om, at bestyrelsen selv kunne 
bestemme hvem og hvor mange, der skulle være på valg i 2018. – Det enkelte medlem er valgt for 
4 år, og hvert andet år er 2 hhv. 3 bestyrelsesmedlemmer på valg. 
 
Bestyrelsen er nået frem til, at der alt andet lige er 3 på valg i 2018, og deraf følger, at der er 2 på 
valg i 2020. 
 
De 3, der herefter er på valg i 2018, er: 

 Hanne Jønsson 

 Marianne Skafte 

 Jonas Rahbæk Andersen 

Alle 3 er villige til at modtage genvalg, men andre interesserede er selvfølgelig meget velkomne til 

at stille op for den kommende 4 års periode. 
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Herudover skal der vælges suppleanter. De nuværende suppleanter er: 

 Kurt Birger Jørgensen 

 Torben Petersen 

 Peter Nimb 

Alle 3 er villige til at modtage genvalg, men andre interesserede er selvfølgelig meget velkomne til 

at stille op. 

 
Endelig skal der vælges revisorer. Bestyrelsen foreslår genvalg af Lone Wenzel og Gurli Kølle. 
 

 
Vedtægternes bestemmelser 
 
I løbet af 2017 er bestyrelsen blevet opmærksom på, at  
 

A. jf. vedtægtens § 8, stk.3, skal vi på hver generalforsamling beslutte måden, hvorpå vi 
indvarsler den næste generalforsamling.  

B. jf. vedtægtens § 8, stk.4, skal forretningsordenen indeholde regler for indkaldelse til 
ekstraordinær generalforsamling,  

 
Herudover er vi blevet opmærksomme på, at f.eks. bankerne kræver, at forretningsordenens §5, 
der beskriver, hvem der kan tegne digelaget, skal være godkendt på en generalforsamling. 
 
 
For hhv. at simplificere vedtægterne  (A) og efterleve samme (B)  samt sikre den nødvendige 
generalforsamlingsgodkendelse vedr. tegningsret har bestyrelsen  optaget punkterne 10.1 samt 
10.2 til afstemning/godkendelse på nærværende generalforsamling. 
 


